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خبر ویژه یادداشت

 مدیرعامل سازمان فاوای شهرداری 
در افتتاحیه  رویداد «ایران ایتکس» خبر داد

 راه اندازی اولین مرکز زندگی 
هوشمند در تهران

مدیرعامل سازمان فاوای شهرداری تهران در  �
مراسم افتتاحیه نمایشگاه ایران ایتکس، نخستین 
نمایشگاه مجازی در حوزه کسب وکارهای مبتنی 
بر فنــاوری اطلاعــات که ۲۵ بهمــن به صورت 
مجــازی آغازبه کار کرد، ضمــن تأکید بر اهمیت 
داده در هوشمندســازی شــهرها، از راه انــدازی 

اولین مرکز زندگی هوشمند در تهران خبر داد.
بــه گزارش روابــط عمومی ســازمان فناوری 
اطلاعات و ارتباطات شــهرداری تهران، مراســم 
افتتاحیه نخستین نمایشگاه مجازی ایران ایتکس، 
با ســخنرانی دکتر محمــد فرجــود، مدیرعامل 
ســازمان و حضور مدیران کســب وکارهای نوآور، 
پژوهشــگران و دســت اندرکاران و متخصصــان 
حوزه فناوری اطلاعات برگزار شــد. دبیر شــورای 
راهبردی تهران هوشــمند ســپس با اشــاره به 
دو فــاز برنامه ریــزی و توســعه پلت فرمی برای 
هوشمندســازی تهران گفت: در سه سال گذشته 
اقدامــات زیــادی در حــوزه تهران هوشــمند و 
نوآوری در پایتخت انجام شــده است. در شورای 
راهبردی و مرکز تهران هوشــمند، سیاست گذاری 
متمرکز در مسیر حرکت به سمت شهر هوشمند 
در شــهرداری تهران را انجام داده ایم و به سوی 
پروژه هــای هوشمندســازی قدم  انــواع  اجرای 
برداشــتیم که بســیاری از این پروژه ها به مرحله 
اجرا و عملیاتی وارد شــده و درحال حاضر مورد 
اســتفاده شهروندان هســتند. فرجود با اشاره به 
پروژه های برنامــه تهران هوشــمند مانند مراکز 
نوآوری، پارک هوشمند حاشیه ای، API، اپلیکیشن 
دوچرخــه و راه اندازی اولین فن بــازار تخصصی 
شــهر هوشــمند، دربــاره برنامه هــای پیــش رو 
گفت: بــه زودی قصد داریم اولیــن مرکز زندگی 
هوشــمند (Living Lab) را در تهــران راه اندازی 
کنیم. همچنین در ســال آتی چند پروژه  مبتنی بر 
اینترنت اشــیا را در جهت مدیریــت بهینه منابع 
و حفاظت از محیط شــهری اجــرا خواهیم کرد. 
فرجود در پایان از مجموعه های علاقه مند به کار 
در حوزه شــهر هوشمند دعوت کرد پیشنهادهای 
خــود دربــاره خدمــات شــهر هوشــمند و رفع 
چالش های شــهری را از طریق ســامانه «باهم»

(baham.tehran.ir) با شهرداری مطرح کنند.

خلأ قانونی 
در حمایت از قربانیان جنگ

اواســط خرداد ۱۳۹۷ بود که حوالی ســاعت ۲۳  �
شــب، صدای انفجار وحشتناکی مردم روستای مرزی 
و زلزله زده شــیخ صله در شهرســتان ثلاث باباجانی 
را از خانه هایشــان سراســیمه بیرون آورد. هیچ کس 
نمی دانست چه شده است؟ هنوز مدت زمان زیادی از 
آوارشــدن خانه های روستا بر سر مردمش بر اثر زلزله 
نگذشــته بود. همه گیج و مبهوت بودند که ناله های 
خانــواده فلاح آنهــا را بــه خــود آورد. گلوله توپ 
منفجر نشده ای که از زمان جنگ باقی مانده بود، حالا 
اثر کرده و موجب کشــته و زخمی شــدن شش نفر از 
افراد یک خانواده شده بود. کوچک ترین عضو خانواده 
فلاح، جلیل ۲۶ ساله بود که در این حادثه در دم جان 
ســپرد. پســر دیگر خانواده خلیل و دختران خانواده 
بهاره و شــادی نیز مصدوم شدند. مادر خانواده که در 
نبود پدر سرپرســتی خانه را برعهــده دارد، نیز در این 
حادثه مصدوم شــد. شدت انفجار به اندازه ای بود که 
خانه خانواده فلاحی و همســایگان نیز خسارت دید. 
خانه هایی که بعد از زلزله ای که بر سرشــان آوار شده 
بــود، به تازگی از نو بنا کــرده بودند. اصلا این گلوله را 
هم زلزله برایشــان به ارمغان آورده بود. ماجرا از این 
قرار اســت که این گلوله در زمان پی کنی محل منزل 
جدید کشف شده بود و برای اینکه مشکلی پیش نیاید 
آن را در گوشه ای از حیاط خانه گذاشته بودند، غافل از 
آنکه گلوله، خود قاتل جان و مالشــان خواهد شد. در 
این حادثه بهاره، یکی از دختران خانواده، چشمش را 
از دست داد. این مصیبت برای بهاره که از بیماری نادر 
«آتاکســی فردریش» رنج می برد، چالشــی دوچندان 
به وجود آورده اســت. فرد مبتلا به بیماری «آتاکسی 
فردریش» به علــت تحلیل و از بین رفتن رشــته های 
عصبی حســی در نخاع، در ایستادن و حرکات دست 
و پا، بــا عدم تعادل و هماهنگی مواجه اســت. حالا 
نابینایی بر این مشکل حاد بهاره نیز افزوده شده است. 
اما مشکل مهم  تر در حال حاضر برای بهاره و خانواده 
فلاحی عدم رســیدگی بــه وضعیت آنهــا و جبران 
خســارت مادی و معنوی برای آنهاست. جلیل، پسر 
خانواده، شهید  جنگی شــد که در زمان وقوع انفجار 
در خانه اش ۳۰ ســال از پایان آن گذشته بود. با اینکه 
پرونده جلیل در کمیســیون موضوع ماده ۲ تأیید شده  
اما هنوز باوجود پیگیرهای مادر خانواده که سرپرستی 
فرزنــدان دارای معلولیــت خود را بر عهــده دارد و 
به سختی روزگار می گذراند، به نتیجه ای نرسیده است. 
قانونی در سال ۱۳۷۲ برای رســیدگی به پرونده های 
افرادی کــه در اثر انفجار مین یا ســایر ادوات منفجر 
نشــده باقی مانده از دوران جنگ جان خود را از دست 
داده یا زخمی می شوند، تصویب شد. طبق این قانون، 
که چندین بار نیز اصلاح شده است، کمیسیونی موسوم 
به کمیسیون ماده ۲ فرمانداری ها مسئول رسیدگی به 
وضعیت قربانیان و جبران خســارت جانی و جسمی 
برای آنهاســت. رسیدگی به این صورت است که بعد 
از وقوع حادثه نیروهای مربوطه مدارک مرتبط با زمان 
ســانحه را جمع آوری کرده و به بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران تحویل می دهند. بنیاد شــهید اگر مدارک را 
کامل بداند، آنها را به فرمانداری ها ارســال می کند تا 
در کمیســیون ماده ۲ مورد بررسی قرار گیرند. در واقع 
از ایــن زمان به بعد اســت که مشــکلات قربانیان یا 
خانواده افرادی که کشته شــده اند، آغاز می شود. این 
کمیســیون ها با حضور نمایندگان نهادهای دولتی از 
جمله بنیاد شــهید  که خود طرف دعوی است، غالبا 
در تشــخیص افراد به عنوان شــهید یــا جانباز تعلل 
می کنند. باوجود اینکه مطابق قانون، کمیســیون های 
ماده ۲ باید در یک بازه زمانی معین تصمیم گیری کنند  
اما کمیســیون ها به بهانه عدم تکمیل مدارک، مدت 
مدیــدی پرونده ها را معطل می گذارنــد. قربانیان که 
اکثرا از خانواده های آســیب پذیر جامعه نیز هســتند، 
ســال ها به دنبال تکمیل مــدارک و احقاق حق از این 
نهاد به سازمانی دیگر پاس کاری می شوند. از آنجایی 
که تصمیمی هم درخصوص پرونده آنها اتخاذ نشده، 
مرجعی هم برای اعتراض نیست. در بسیاری از موارد 
شــاهد بوده ایم که پس از تشــکیل پرونده، در نهایت 
کمیسیون ها در نبود نماینده قانونی قربانیان، تصمیم 
می گیرند که ایــن افراد تحت حمایــت کمیته امداد 
یا بهزیســتی قــرار گیرند. در این صــورت فرد به جای 
دریافت حقوق قانونی خود از بنیاد شــهید، مستمری 
بســیار ناچیزی از این دو نهاد دریافت می کند. چالش 
دیگر بر سر احقاق حق قربانیان مین آن است که حتی 
اگر کمیســیون هم رأیی صادر کند، مبنی بر اینکه فرد 
تحت پوشــش بنیاد شهید قرار بگیرد، بنیاد در اجرای 
تصمیم کمیســیون تعلل می کند و راهــی هم برای 
اجبار بنیاد به اجرای تصمیم کمیســیون وجود ندارد. 
مســئله دیگر آنکه رأی کمیســیون قابــل تجدید نظر 
نیســت و تنها راه قانونی به چالش کشــیدن تصمیم 
کمیسیون از دیوان عدالت اداری می گذرد. رسیدگی در 
دیوان طولانی است و باتوجه به خاص بودن موضوع 
و فقــدان قضات متخصــص در این حــوزه، معمولا 
پرونده با ایراد عدم استماع در دیوان مواجه می شود. 
بیش از دو ســال از کشته شدن جلیل و مصدو م شدن 
مادر، خواهران و برادرش می گــذرد. مادر که خود از 
قربانیان این حادثه اســت، تا کنون دنبال پرونده جلیل 
در بنیاد شهید و کمیســیون ماده ۲ بوده که هنوز هم 
احقــاق حقی صورت نگرفته اســت. دردناک تر آنکه 
هنوز درباره پرونده رســیدگی به نابینا شــدن بهاره و 
مصدوم شــدن شــادی و خلیــل و مــادر داغ دیده در 
کمیسیون ماده ۲ تصمیم گیری نشده است. یک لحظه 
خودمــان را به جای بهــاره، به جای پیــروز، مادر این 

خانواده تصور کنیم.

شرق: رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای 
اسلامی شهر تهران، روز گذشته در صحن علنی شورای 
شــهر تهران در نطق پیش از دستور خود، با بیان اینکه 
باید به سؤال های مردم درباره فساد و قانون گریزی های 
افسارگسیخته مدیریت قبلی شــهرداری تهران پاسخ 
داده شود، گفت: شکی نیست که جامعه ایران همواره 
از بی عدالتی هــا و مظلومیت هــا نالیــده و همواره با 
عنصری به نام فساد دست به گریبان بوده است. یکی 
از حوزه هایی که دســت کم در دو دهه اخیر به شــدت 
تحت تأثیر فســاد سیاســی و اقتصادی بوده، مدیریت 
شــهری تهران اســت. به خاطر داریم که جناب آقای 
قالیباف، شهردار محترم ســال های ۸۴ تا ۹۶، در پایان 
دوره مدیریت خود با افتخار فرمودند که اصلاح طلبان 
در باتلاق شهرداری غرق خواهند شد. ایشان به خوبی از 
زوایا و عمق فساد و کلاف سردرگمی که برای مدیریت 
شــهری جدید به میراث گذاشــته شــد باخبر بودند و 
به درســتی از آن به عنوان یک باتلاق یاد کردند؛ اما این 
تصور که اصلاح طلبان در این باتلاق غرق خواهند شد 
به تحقق نپیوست. بر همین اساس یکی از پرونده های 
قضائی مربوط به فســاد بزرگ و گســترده در مدیریت 
شــهری سابق که به تازگی مطرح شــده و برخی اخبار 
جســته و گریخته که در برخی رســانه ها و شبکه های 

اجتماعی منتشر شده، جای تأمل و رسیدگی دارد.
حق شــناس ادامــه داد: اخبــار واصلــه حاکی از 
آن اســت که براســاس گزارش بخش نظارتی ســپاه 
پاسداران موضوع فساد در پرونده گروه اقتصادی یاس 
در دستور کار رســیدگی قرار گرفته و قائم مقام جناب 
آقای قالیباف، شــهردار محترم وقــت تهران، به اتهام 
فســاد مالی به ۲۰ ســال زندان و بازگشت حدود ۴۸۰ 
میلیارد تومان اموال به یغما رفته محکوم شــده است. 
اخبار حاکی از آن بود که رســیدگی بــه این پرونده بر 
عهده رئیس محترم ستاد کل نیروهای مسلح گذاشته 
شده است. وی اظهار کرد: اطلاع رسانی ناقص و مبهم 
و اهمیت موضوع و ارتباط مســتقیم آن با شهرداری، 
این جانب را بر آن داشت که در یادداشتی از جناب آقای 
سردار محمد باقری، رئیس محترم ستاد کل نیروهای 
مسلح، درخواست کنم تا اطلاعات پرونده را در اختیار 
شــورای شــهر قرار دهد و بلافاصله در پاسخ مراتبی 
اعلام شد که می تواند گام مثبتی در جهت روشن شدن 

ابعاد موضوع برای افکار عمومی تلقی شود.
رئیس کمیســیون فرهنگی شــورا گفت: در پاسخ 
ســتاد کل نیروهای مسلح اعلام شده است که پرونده 
اولیه موضوع توســط مراجع نظارتی ســپاه پاسداران 
تشکیل شده و توسط رئیس محترم قوه قضائیه شعبه 
رسیدگی کننده ویژه در سازمان قضائی نیروهای مسلح 
مأمور رسیدگی به پرونده شده است. اخبار دیگری که 
منتشــر شده است نشان می دهد که در جریان تشکیل 
پرونده، رسیدگی انجام شده و حتی در رأی صادرشده 

هیچ توجهــی به حقوق شــهرداری تهــران صورت 
نگرفته و عملا شهرداری هیچ گونه نقش و جایگاهی 

در ماجرا نداشته است.
محمدجواد حق شناس سپس با طرح سؤال هایی 
گفت: حال ســؤال هایی مطرح اســت که لازم است 
پاسخ داده شــود و ضرورت وجود دارد که لازم است 
به آن توجه شود. تشــکیل دادگاه خاص مانند دادگاه 
ویــژه روحانیــت و دادگاه نظامی و ســازمان قضائی 
نیروهای مســلح برای آن نیست که حریم امنی برای 
صنف خاصی در نظر گرفته شــود، برای آن اســت که 
به لحــاظ اختیارات و مســئولیت های خاص این افراد 
رسیدگی دقیق تر و مقررات ســخت گیرانه تری اعمال 
شود. سؤال این است که چرا و چگونه فساد یک مقام 
ارشد شهرداری که یک نهاد عمومی است، به صورت 
غیرشــفاف و بدون توجه به حقوق مــادی و معنوی 
مدیریت شــهری در دستور کار قوه قضائیه قرار گرفته 
و اطلاع رسانی و شفاف سازی لازم مد نظر قرار نگرفته 
است؟ حق شــناس افزود: شــهردار محترم تهران به 
شورای شــهر و افکار عمومی گزارش دهند که چرا با 
وجود اخبار ناقصی که در جریان پرونده منتشــر شده 
بود تــا این حــد در ورود به پرونده کوتاهــی و تأخیر 
صورت گرفته اســت؟ چه اقدامات قضائی در دستور 
کار شــهرداری قرار گرفته اســت؟ تکلیــف مطالبات 
کلان شهرداری شــامل طلب حدود پنج هزار میلیارد 
تومانی و محکومیت ۴۸۰ میلیارد تومانی و تأخیر تأدیه 
بازپرداخت این مبالغ از سال ۹۳ تاکنون و بازگشت آن 

به خزانه شهرداری چیست؟
حق شــناس ادامه داد: همکاران گرامی سؤال های 
بســیاری وجود دارد که باید پاســخ داده شود. مردم 
می پرســند چگونه در حســاب های شــهرداری، این 
سازمان بیش از ۸۰ میلیارد به مؤسسات خیریه بدهکار 
اســت اما حســاب و کتاب این خیریه ها پنج تا هفت 
میلیارد تومان دریافتی بیشــتر از شــهرداری را نشان 
می دهــد؟ وی ادامه داد: مردم می پرســند پروژه هزار 
و یک شــب چگونه به ثمن ۱۶۵ هــزار تومان در متراژ 
هکتاری در منطقه ۲۲ واگذار شــده اســت؟ یا اینکه 
املاک واگذارشده به بیمارستان تخصصی مغز در چه 
قالبی صورت گرفته اســت؟ چرا تمامی شــرکت ها و 
سازمان های شهرداری فقط باید از شرکت سیما چوب 
خرید کنند و مابه التفاوت پولی که بابت ترک تشریفات 
مربــوط بــه آن پرداخت می شــده، الان کجاســت؟ 
موضوع وجوه مالی ناشی از فروش تراکم و هولوگرام 
برای خیریه امام رضا چیست؟ واگذاری زمین شهروند 
فرمانیه به بانــک تات در چه چارچوبی صورت گرفته 
است؟ تشکیل حدود ۳۰ شــرکت و مؤسسه در قالب 
هلدینگ یاس چه داستانی است و چه مقدار هولوگرام 
و تراکم با چه مأموریت هایی به این شــرکت ها واگذار 

شده است؟

شرق:  مصطفی معین، سیاست مدار شناخته شده و استاد دانشگاه علوم 
 پزشکی دانشــگاه تهران، این  روزها در تدارک برگزاری همایشی با نام 
اخلاق و فرهنگ شهرنشینی است؛ همایشی که قرار است روزهای ۲۹ و 
۳۰ بهمن ۹۹ به صورت مجازی برگزار شود. آنچه در ادامه می آید، متن 
گفت وگویی اســت که به این منظور با مصطفی معین، رئیس نخستین 

دوره همایش اخلاق و فرهنگ شهرنشینی انجام شده است.

 وضعیت کنونی اخلاق و فرهنگ شهرنشینی در کشور چه اندازه  �
با شرایط مطلوب و ایدئال فاصله دارد؟

بی تردید شــهرهای ما از نظر قانون مندی و نظم و مقررات، رعایت 
قواعد اخلاقی و آداب رفتار شهرنشــینی، خشونت و پرخاشگری، رفاه 
و امنیت، هوا و فضای ســالم، حفظ محیط زیســت، مسئولیت متقابل 
افراد جامعه، رعایت حقوق شــهروندی و مشارکت شهروندان در اداره 
بهتر شهر در وضعیت قابل قبولی نیستند! ما انتظار آرمان شهر یا مدینه 
فاضله افلاطون و فارابی را نداریم؛ اما کیفیت و شــرایط شهرنشــینی 
جامعه ما نه تنها با کشــورهای توســعه یافته قابل قیاس نیست؛ بلکه 
آن را حتی با بســیاری از جوامع شــهری در کشــورهای اســلامی هم 
نمی توانیم مقایســه کنیم. در واقع کلان شــهرهای ما روستا شهرهایی 
هســتند که بی رویه گســترش یافته، بــا آداب و فرهنگ شهر نشــینی 

بیگانه اند و نیز فاقد ویژگی های رفتاری مثبت روستانشینان هستند.
 چه نسبتی میان آنومی پایدار شده در کشور با کدها و بایسته های  �

اخلاقی در جامعه می توان برقرار کــرد؟ آیا میان این دو رابطه ای 
مســتقیم برقرار است یا این نســبت را باید به گونه ای دیگر تبیین 

کرد؟
شرایط دوره گذار جامعه ایرانی همراه با فقر و تنگناهای معیشتی 
ناشــی از تحریــم اقتصادی، احســاس نابرابری به علــت ناکارآمدی 
مدیریت اجرائی و فســاد اداری و پیامدهای بلند مدت جنگ تحمیلی 
خود را به شــکل مســائل و مشــکلات روانی و اجتماعی، فردگرایی و 
منفعت طلبی، قانون شــکنی و آنومی پایداری که به افول ارزش های 
اخلاقی منجر شــده است، نشان می دهد. از نظر من با اصلاح ساختار 
مدیریت کشــور و رفع فساد و مشــکلات اقتصادی و کاهش احساس 
نابرابری و تبعیض، شــاهد نظم و ثبات و ســامان بهتری در وضعیت 
اجتماعی و اخلاقــی جامعه خواهیم بــود. در عین حال آموزش های 
عمومی و ترویج آداب شهرنشینی و اخلاقیات شهروندی هم در جای 

خود ضروری است.
 نهادینه کــردن مؤلفه های اخلاقی در جامعــه حرکتی بطئی و  �

تدریجی اســت. برگزاری رویدادهایی نظیر این همایش تا چه حد 
می تواند جامعه ایرانی و زیست انسان ایرانی را اخلاقی تر کند؟

مهم تریــن هدف و راهبــرد در این گونــه همایش هــا، ارائه نتایج 
مطالعات انجام گرفته، بحث و تبادل نظر علمی و انجام آسیب شناسی 
دربــاره آفت هــای اخلاقی جامعه و به دســت آوردن علل ریشــه ای 
و زمینــه ای آنهاســت تا بــر پایــه نتایــج آن مراجع مربــوط بتوانند 

سیاســت گذاری های فرهنگی و اجتماعی اثربخشی را تدوین کنند و به 
اجرا در آورند. تداوم برگزاری دوره ای ایــن همایش می تواند به تدریج 
یک گفتمان اخلاقی را ایجاد کند که محرکی برای مســئولان، نخبگان 
و عموم شــهروندان در راســتای ارتقای اخلاق و فرهنگ شهرنشینی 
باشــد. مخاطبان همایش، دولتمردان، هم نخبگان و قشر فرهیخته و 
هم مردم هستند و اشتراک مساعی همگی برای تحقق اهداف مد نظر 
ضروری و حتمی اســت. امیدوارم که برگزاری همایش بازتاب مثبتی 
را در میان دانشــگاهیان، صاحب نظران مســائل اجتماعی و فرهنگی، 
مســئولان سیاســی و اجرائی، مراجع سیاســت گذاری فرهنگی کشور 
و نیز جامعه داشــته باشــد و بتوانیم از بازخوردهای آن در ادامه راه 

بهره گیری کنیم.
 چه شد که به فکر برگزاری همایش اخلاق و فرهنگ شهرنشینی  �

افتادید و چــه ضرورت و اولویتی در برگــزاری این همایش وجود 
دارد؟

طبق سیاست های پیش بینی شده در برنامه راهبردی انجمن ایرانی 
اخلاق در علوم و فناوری، علاوه بر جلسات سخنرانی یا میزگرد ماهانه 
انجمن، هر چهار ســال یک  بار همایشــی علمی در سطح بین المللی 
و هر دو ســال یک بار همایش علمی در ســطح ملی خواهیم داشت. 
برگزاری «نخســتین همایــش ملی اخلاق و فرهنگ شهرنشــینی» در 
همیــن فرایند برنامه ریزی  شــده اســت. امروزه بــا افزایش مهاجرت 
روستاییان به شهرهای بزرگ و کلان شهرها و گسترش سریع و بی رویه 
شهرنشــینی، با کهکشانی از مســائل و مشــکلات فرهنگی، اخلاقی، 
ناهنجاری، حاشیه نشــینی، فقر و بی کاری، جرائم، خشــونت، معضل 
ترافیــک و آلودگی هــوا، تخریب محیط زیســت و دیگر آســیب های 
اجتماعی مواجه هســتیم. اکنون برای ریشــه یابی علمی آسیب های 
فــوق، تبادل نظــر و ارائه راه حل برای بهبود شــرایط و کیفیت زندگی 
شهرنشــینان، این همایش با شــعار محوری «اخلاق برای شهروندان، 
فرهنگ برای زندگی» برگزار می شــود. دبیری علمی همایش را جناب 
دکتر میرطاهر موسوی که از جامعه شناسان شاخص و فرهیخته کشور 
هستند، بر عهده دارند و دبیری اجرائی را سرکار خانم دکتر معارف وند 
پذیرفته اند که با سختکوشــی ایشان و همکاری مسئولان دفتر انجمن 

ایرانــی اخلاق امید می رود که همایش بــه همه اهداف خود به نحو 
مطلوب برسد.

طبق زمان بندی تعیین شده قرار بود همایش در سال گذشته و سپس 
خرداد امســال برگزار شــود که به خاطر اوج گیری شیوع کرونا باز هم 
به تعویق افتاد؛ در عین حال به جز چند ســخنرانی در مراسم افتتاحیه 
و اختتامیه بقیه ســخنرانی ها که از قبل ضبط شــده است، به صورت 
مجازی ارائه خواهد شد. علاوه بر مفاهیم و نظریه ها، سخنران هایی از 
اصناف، گروه های اجتماعی و حِرف مختلف، دیدگاه ها و تجارب خود 
را به صورت واقعی و ملموس در زمینه مســائل و مشکلات فرهنگی 
و اخــلاق حرفه ای حوزه کاری خود بیان خواهند کرد و پیشــنهادهای 

اجرائی می دهند.
 چه گروه ها و نهادهایی برای برگزاری همایش با شــما همکاری  �

کردند؟
انجمــن ایرانی اخلاق در علــوم و فناوری این همایــش ملی را با 
همکاری و پشــتیبانی علمی ارزشــمند انجمن جامعه  شناسی ایران، 
دانشــگاه تهران، دانشگاه شــهید بهشتی، دانشــگاه علوم بهزیستی، 
معاونت اجتماعی شهرداری تهران، انجمن ایرانی مطالعات فرهنگی 
و ارتباطات، انجمن جمعیت شناسی ایران، مؤسسه رحمان و برخی از 
دیگر نهادهای علمی، پژوهشی، دولتی و غیردولتی در مراحل مختلف 
برنامه ریزی کرده که روزهای چهارشنبه و پنجشنبه (در تاریخ ۲۹ و ۳۰ 

بهمن جاری) برگزار خواهد شد.
  انجمن اخلاق در علوم و فنــاوری طبق اعلام، توجه به اخلاق  �

را موضوعی محوری قرار داده است. فکر می کنید این انجمن تا چه 
اندازه توانسته به رســالت و اهداف خود در این زمینه جامه عمل 

بپوشاند؟
در اواخر سال ۱۳۸۳ که با مجوز وزارت علوم، این انجمن فعالیت 
خــود را آغاز کرد، موضوع اخلاق بســیار غریب تر از ایــن زمان بود و 
حضور مؤثری در رسانه ها یا به عنوان منشور یا آیین اخلاق حرفه ای در 
نهادهای دانشگاهی یا دستگاه های اجرائی و در گفتار بزرگان نداشت. 
انجمن با برگزاری جلسات منظم سخنرانی/میزگرد ماهانه در مسائل و 
موضوعات مبتلابه اخلاقی و اجتماعی، تشکیل کنفرانس های ادواری 
ســالانه (مجمع عمومی)، دوســالانه (ملی) و هر چهار سال یک بار 
(بین المللی)، کارگاه های آموزشــی و ترویجی، انتشــار فصلنامه های 
علمی-پژوهشــی اخلاق در علوم و فناوری به زبان فارسی و به تازگی 
به زبان انگلیســی تلاش کرده اســت که مســئولان کشــور و مراجع 
سیاســت گذاری فرهنگی و اجتماعی، انجمن هــای علمی و نهادهای 
مدنی، دانشگاهیان و نخبگان علمی و سیاسی و مدیریتی را به اهمیت 
تأثیر اخلاق در رشد جامعه و توسعه و پیشرفت کشور متذکر شود. من 
امیدوارم که در آینــده ای نه چندان دور یک نهضت و گفتمان اخلاقی 
در جامعه ای که دچار اغتشــاش فکری و فقر اخلاقی و فرهنگی شده 
اســت و در کشور سیاســت زده ما به وجود آید و بتوانیم پیروان خوبی 
برای پیامبرمان که اسوه زندگی اخلاقی ما و همه بشریت است، باشیم.

مصطفی معین، رئیس نخستین همایش اخلاق و فرهنگ شهرنشینی، در گفت وگو با «شرق»: 

با حجمی از مشکلات اجتماعی روبه روییم

نطق محمدجواد حق شناس در شورای شهر
ابعاد پرونده فساد عیسى شریفى باید روشن شود

لیلا على کرمى . وکیل پایه یک دادگسترى

آنا
ى، 

سین
ا ح

رض
س: 

عک

مدرک فارغ التحصیلی اینجانب  فرزند علی محمد به شماره 
شناسنامه ۱۵۰۹ صادره از شمیران در مقطع کارشناسی ارشد رشته 

آموزش زبان انگلیسی صادره از واحد دانشگاهی تهران مرکزی با شماره 
۲۱۹۴۸ و تاریخ ۱۲ / ۴ / ۹۲ مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد 
. از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

تهران مرکزی به نشانی تهران، خ آزادی، خ اسکندری شمالی، خ فرصت 
شیرازی، پلاک ۱۳۶ صندوق پستی ۷۶۸ / ۱۳۱۸۵ ارسال نماید .

مدرک تحصیلی اینجانب  فرزند کریمعلی به شماره 
شناسنامه ۳۵ صادره از لنگرود در مقطع کارشناسی رشته مدیریت امور 

بانکی صادره از دانشگاه آزاد دهاقان با شماره (۴٫۱۵٫۱)۱۷۱۶ مفقود 
گردیده است و فاقد اعتبار می باشد. از یابنده تقاضا می شود اصل 

مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی دهاقان به نشانی اصفهان-شهرستان 
دهاقان- دانشگاه آزاد اسلامی دهاقان - کد پستی ۸۶۴۱۶-۸۷۵۱۱ 

ارسال نمایید.

سند کمپانی خودرو  سایپا  111EX رنگ سفید 
 روغنی مدل ۱۳۹۲ به شماره موتور ۵۰۲۸۷۴۳ 

  NAS431100D5763373 و شماره شاسی 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز موتور سیکلت  کویر  رنگ زرد مدل ۱۳۹۳ 
به شماره پلاک ایران ۱۲۶ _ ۵۵۳۷۳ و شماره 
موتور 0125N3C222634 و شماره شاسی 

N3C***125K9311940 به نام

 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز موتور سیکلت  تندیس  رنگ آبی مدل 
۱۳۹۳ به شماره پلاک ایران ۱۲۵ _ ۶۷۵۸۴ و شماره 

موتور 0125NEU000760 و شماره شاسی 
NEU***125A9300168 به نام 

 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز خودرو پژو ۴۰۵جی تی ایکس ۸/۱ رنگ سفید 
 روغنی مدل ۱۳۹۰ به شماره پلاک ایران ۷۳- ۸۶۶ س ۵۱ 

 و شماره موتور ۱۲۴۸۹۲۱۶۰۰۶ و شماره شاسی
 NAAMO1CA1BE039258 به نام 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز خودرو سواری دوو تیپ اسپرو ۲۰۰۰ رنگ 
 خاکستری روغنی مدل ۱۹۹۳ به شماره پلاک ایران

 ۵۳ - ۲۹۶د ۸۶ و شماره موتور۲۳۴۲۰۲ و شماره شاسی 
۷۱۲۱۲۰به نام  مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

 برگ سبز  خودرو  دنا  پلاس EF7 رنگ خاکستری متالیک
 مدل ۱۳۹۷ به شماره پلاک ایران ۳۸ _ ۲۲۶ و ۲۵ 
و شماره موتور 147H0378968 و شماره شاسی 

 NAAW21HU9JE082262 به نام 

 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

سند کمپانی  خودرو  سمند LX-XU7  رنگ سفید 
 124K1443250 روغنی مدل ۱۳۹۹ به شماره موتور 

  NAAC91CE4LF684349 و شماره شاسی 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آقای   فرزند جمشید به شماره شناسنامه ۰۰۷۱۱۲۷۸۲۸  
پیرو احضاریه  قبلی این دفتر خانه به شماره ۱۱۱  به تاریخ  ۱۸ / ۰۹ / ۹۹ در 

خصوص طلاق خانم طاهره آسیا در راستای اجرای دادنامه ۶۷۹ / ۹۹۰ مورخ  
۰۵ / ۰۶ / ۹۹ شعبه ۶ دادگاه خانواده شهرری از طریق نشر آگهی و عدم حضور 

جنابعالی در جهت مقرر ، بدین وسیله به اطلاع میرسانم برابر مقرر و به داد 
خواسته زوجه  مطابق دادنامه فوق طلاق خانم طاهره آسیا تحت شماره  ۳۰۴۶  

به تاریخ  ۲۶ / ۱۱ / ۹۹ این دفتر خانه به ثبت رسید  صیغه طلاق جاری گردید 
مراتب جهت اطلاع جنابعالی اعلام میگردد .

اینجانب  ابری مالک خودرو سواری پژو پارس سفید 
روغنی به شماره شاسی NAAN01CA5AE671649 و شماره موتور  

۱۲۴۸۸۲۲۹۱۵۲به علت فقدان اسناد فروش تقاضای رونوشت المثنی 
اسناد مذکور را نموده است لذا چنانچه هرکس ادعایی در مورد خودروی 
مذکور دارد و ظرف مدت ده روز به دفتر حقوقی سازمان فروش شرکت 
ایران خودرو واقع در پیکان شهر ساختمان سمند مراجعه نماید . بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مزبور طبق ضوابط مقرر اقدام خواهد شد.

کارت خودرو  بی ام و  X4 رنگ سرمه ای مدل ۲۰۱۹ به شماره 
 F810K222 27  و شماره موتورD246-11 پلاک 

 و شماره شاسی WBA2V11030L232232 به نام
 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.


